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Na osnovu olana 187. 1188. Poslovnika Skup§tine Cme Gore,ministru poljoprivrede,vodoprivrede i
§umarstva prof.dr Predragu Ivanovidu postavljam sledede

POSLANIdKO PITANJE

Koje su aktivnosti do sada preduzete kada je u pitanju realizacija hitnih mjera regulacije rijeke Bojane
od poplava 2010 godine?

OBRAZLO2ENJE

Kao jedan od najvetih problema u oblasti vodoprivrede je projekat regulacije retima voda Skadarskog
jezera,Drima i Bojane ,koji imaju veliki znadaj i uticaj za Crnu Goru ,a §to smo se uvjerili 2010 godine
prilikom katastrofalnih poplava koje su nas zadesile.

Naime,memorandumom o razumijevanju potpisanog 14.11.2011 godine izmedu tada ministarstva
poljoprivrede,§umarstva i vodoprivrede Cme Gore i ministarstva tivotne sredine,tumarstva i
vodoprivrede Albanije su bile predvidene aktivnosti za realizaciju kratkorodnih mjera ,kao to su:

1.Intenziviranje rada i prarenja sastava crnogorsko-albanske Komisije za vodoprivredu uz
preuzimanje predsjedavanja i odgovornosti od strane ministara nadleinih za vodoprivredu.

2.0 svrhu kontrolisanog povedanja proticaja rijeke Bojane pdstupiti izradi projektne dokumentacije
uredenja korita Bojane.

3.Projekat bi odredio priodtete u izvodenju radova koji bi bill medusobno usagla§eni.
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Crna Gora
Ministarstvo poljoprivrede I ruralnog razvoja

Brok 3ar -33	 -2
Podgorica, 25.03.2014. godine

Skupitina Crne Gore

Predmet: Odgovor na poslaniato pitanje gospodina Nikola Gegaja

Poslanik Nikola Gegaj, u pisanoj formi, postavio je pitanje na koje trail odgovor, u pisanoj formi, od
strane Ministra poljoprivrede i ruralnog razvoja za sjednicu Skup gtine zakazanu za 27.03.2014.
godine.

POSLANICK0 PITANJE

Koje su aktivnosti do soda preduzete kada je u pitanju realizadja hitnih mjera regulacije djeke
Bojane ad pop/ova 2010. godine?

Na postavljeno pitanje dajem sljedeei:

ODGOVOR

Krajem decembra 2009. godine i poeetkom januara 2010., u slivu Skadarskog jezera i rijeka Drim i
Bojana, dogodile su se poplave izazvane obilnim padavinama na teritoriji Crne Gore i Albanije.
Poplavljeni su: priobalni dio rijeke Bojane u op gtini Ulcinj, priobalje Skadarskog jezera na teritoriji
Crne Gore i'g ira zone Skadra na teritoriji Albanije.

Podsjetieu da su poslednje katastrofalne poplave zadesile Crnu Goru januara 1963. godine kada je
nivo Skadarskog jezera dostigao, do tada, maksimalno zabiljeieni vodostaj od 9,86 metara.
Poredenja radi, u decembru 2010. godine zabiljeien je vodostaj jezera od 10,44 metra.

U cilju preduprjedivanja posljedica novih poplava, Crna Gora i Albanija potpisali su Memorandum
o razumijevanju kojim su definisali aktivnosti koje je potrebno realizovati kako bi tete od
eventualnih poplava bile smanjene.



5ta je uradeno od dana potpisivanja Memoranduma do danas?

1. formirana je Komisija za realizaciju hitnih mjera za regulaciju rijeke Bojane;

2. uraden je Elaborat za sanaciju nasipa i obezbjeclivanje prohodnosti korita rijeke Bojane;

3. uraden je Glavni projekat odriavanja protothosti desnog rukavca rijeke Bojane u zoni ugea;

4. zavrgeno je Iikenje desnog rukavca rijeke Bojane od strane firme Bemax. ti geenje rukavca
predstavljalo je doprinos ove firme za vrijeme vanredne situacije u Crnoj Gori, i tom priikom je

izvadeno oko 13.500 m 3 materijala;

5. izgradeni su nasipi od strane Direkcije javnih radova i Uprave za vode, ukupne duiine oko 11

km, za to je utrogeno 250.000€;

Nakon nedavnih izbora u Albaniji, promjena vlasti uticala je na dinamiku realizacije ve6 dogovore-
nih aktivnosti. Praktitho, za nastavak dogovorenih kratkoranih mjera, 6ekamo vie od 5 mjeseci,
iz razloga to je albanska strana htjela da izvrg i reimenovanje Elanova Komisije.

Trenutno se radi na utvrdivanju razlika u visinama nasipa, na osnovu postavljenih repera na Bojani.
Tokom prole nedjelje uradena su mjerenja kota. A naredne nedjelje olekuje se unifikacija
pod atak a.

Trenutno, pripremamo informaciju za Vladu Crne Gore u kojoj demo predstaviti naredne korake
koji proizilaze iz potpisanog Memoranduma o razumijevanju, a tokom aprila sastade se i driavne
Komisije kako bi usaglasile dinamiku daljih aktivnosti na realizaciji hitnih mjera. Jedna od glavnih
tema je obezbjedenje protothosti rijeke Bojane na zajedniZkom granithom potezu do u gea, u
duiini od oko 22 km.

Zahvaljujem se na Va goj podrki i razumijevanju.


